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Alavieskan Kehityskeskus Oy:n hallitus on kokouksessaan 
12.2.2025 anonut kunnalta enintään 300.000 euron antolainaa 
elinkeinopoliittiseen rahoitukseen. Tarkoitus on mm. jälleen rahoittaa  
kunnan omavelkaisen takauksen (kv 28.2.2000 § 5) saanut 
yrityslaina, jonka velkapääoma on vielä noin 90.500 euroa. Lisäksi 
antolainalla rahoitetettaisiin muita mahdollisia elinkeinopoliittisia 
kohteita. Em. lainaan on kunta aiemmin saanut kiinteistö- ja 
yrityskiinnitysvakuudet. 
 
Kunnan antolainan korko olisi kiinteä 3,00 % ja laina-aika 10 vuotta. 
Lainaa voitaisiin nostaa 50.000 euron erissä tarpeen mukaan 
vuoden 2025 loppuun mennessä. Laina olisi kertalyhenteinen, mutta 
lainaa voidaan lyhentää tarvittaessa korkopäivinä vuosittain 15.6 ja 
15.12. Tällä hetkellä 10 vuoden koronvaihtosopimuksen kiinteä 
korko on noin 2,35 % eli antolaina sisältäisi noin 0,65 %:n 
marginaalin, jolloin laina olisi markkinaehtoinen. Lisäksi kunta on jo 
aiemmin vuonna 2020 suojannut pitkäaikaista rahoitusta. Lainalle 
Alavieskan Kehityskeskus Oy antaisi lainalle kuntalain edellyttämät 
vakuudet mm. vakuuksia, jota yhtiö saa omasta 
antolainaustoiminnastaan. 
 

Esittelijä    
Kunnanjohtajan varahenkilönä hallinto- ja talouspäällikkö Heli 
Ekdahl. 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää myöntää enintään 300.000 euron antolainan 
Alavieskan Kehityskeskus Oy:lle liitteenä olevan 
velkakirjaluonnoksen mukaisesti, 
ja valtuuttaa hallinto- ja talouspäällikön allekirjoittamaan velkakirjan. 
 

Päätös Tapio Mattila, Anne Huttunen, Heikki Malinen ja Annikki Sipilä ja 
Jyrki Vääräkoski poistuivat esteellisinä (Hallintolain 28.1 §:n 5 
kohta). Lauri Jääskelä (Tapio Mattilan varajäsen), Päivi Kivimaa 
(Anne Huttusen varajäsen),  Lauri Huhtala (Heikki Malisen varajäsen 
ja Terhi Vääräkoski (Annikki Sipilän varajäsen) olivat paikalla 
pykälän 25 käsittelyn ajan.  
 
Lauri Huhtala esitti, että antolainaa myönnetään 150.000 euroa. 
Päivi Kivimaa kannatti esitystä. Puheenjohtaja totesi, että koska on 
tehty pohjaehdotuksesta poikkeava kannatettu esitys, asiasta on 
äänestettävä. Puheenjohtaja esitti äänestystavaksi 
nimenhuutoäänestystä. Pohjaehdotus  oli JAA ja Lauri Huhtalan 
kannatettu vastaesitys oli EI. Äänestystulos oli 5 JAA-ääntä ja 3 EI-
ääntä. Puheenjohtaja totesi pohjaesityksen tulleen hyväksytyksi. 
 
Kari Pentti toimi asiantuntijana ja poistui päätöksenteon ajaksi. 
 
Puheenjohtajana toimi varapuheenjohtaja Janne Havisto. 



 


